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Ģimenes un demogrāfisko lietu komisijas sēdes protokols, novembris, 2024 
 
Sēde sasaukta 2024.gada 19.novembrī pulksten 15:30. 
 
Sēde atklāta 2024.gada 19.novembrī pulksten 15:30. 
 
Sēdi vada Ģimenes un demogrāfisko lietu komisijas priekšsēdētājs Uldis LIPSKIS 

 
Sēdē piedalās 5 Ģimenes un demogrāfisko lietu komisijas locekļi: 

Inga ELTERMANE 
Santa KRILOVA 
Inga PEKELE 
Svetlana SKRĪVERE 
Līga ZVAIGZNE 

 
Sēdē nepiedalās 3 komisijas locekļi (attaisnotā prombūtnē): 

Signe JOSTMANE  
Guna KRĒGERE-MEDNE 
Madara LAPSA 

 
Sēdē pieaicināti: 
  Dace Zeļģe, Liepājas Sociālā dienesta vadītāja 
  Dace Lagzdiņa, Liepājas Sociāla dienesta Sociālās palīdzības daļas 
vadītāja 
 
Sēdi protokolē Ģimenes un demogrāfisko lietu komisijas sekretāre Agija MENIĶE 
 
DARBA KĀRTĪBA: 

 
1. Par Liepājas Sociālā dienesta aktualitātēm. 

2. Par informatīvo ziņojumu “Par demogrāfiskās politikas attīstību”. 

3. Citi jautājumi. 

1.# 
PAR LIEPĀJAS SOCIĀLĀ DIENESTA AKTUALITĀTĒM 
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Ziņo U.LIPSKIS: 
 
 
 
 
 
Informē 
D.ZEĻĢE: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
S.KRILOVA: 
 
 
D.ZEĻGE: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
U.LIPSKIS: 
 
 
 
 
 
 
D.ZEĻĢE: 
 
 
 

- Atklāju šīs dienas komisijas sēdi un saku paldies Sociālā 
dienesta pārstāvjiem par rasto laiku, pievienojoties komisijas 
sēdei, lai informētu par dienesta aktualitātēm un pārrunātu 
interesējošos jautājumus. 

- Dodu vārdu dienesta vadītājai Dacei Zeļģei. 
 

- Sociālajā dienestā noslēdzies skolas uzsākšanas un 
pirmklasnieku pabalstu administrēšanas process, kā arī 
tuvākajā laikā noslēgsies pabalstu administrēšanas process 
represētām personām. Kā nākamais būs Ziemassvētku 
pabalsts, kura administrēšanai šobrīd notiek sagatavošanās 
darbi. 

- Būtiskākie izaicinājumi šobrīd ir brīvo vakanču aizpildīšana, 
darbinieku atalgojuma paaugstināšanas iespējas. 

- Drīzumā tiks uzsākta projektēšanas uzdevuma izstrāde dienas 
centram pilngadīgām personām ar smagiem garīga rakstura 
traucējumiem. Tas atradīsies Grīzupes ielā, realizācijai 
jānoslēdzas 2027.gadā, iespējams, pašvaldība pakalpojumu 
nodos īstenošanā ārpakalpojumā ar deleģējuma līgumu. 
Centrs vienlaicīgi spēs apkalpot līdz 15-17 klientiem. 

- Informēju, ka Sabiedrības integrācijas fonds šobrīd izsludinājis 
projektu konkursu nevalstiskajām organizācijām “Atbalsts 
jaunām pieejām sabiedrībā balstītu sociālo pakalpojumu 
sniegšanā”, aicinu izskatīt iespēju pieteikties finansējumam arī 
Liepājas biedrības. 
 

- Ko jūs, kā jomas profesionāle, saskatāt kā sociālo pakalpojumu 
inovāciju un nepieciešamību Liepājā? 

 
- Pakalpojumi bez pajumtes palikušu personu atbalstam, 

pieskatīšanas centri bērniem ar smagiem garīga rakstura 
traucējumiem, darba ar ielu jauniešiem attīstība, agrīnās 
intervences pakalpojums bērniem pēc trīs gadu vecuma, arī 
atelpas brīža pakalpojums. Tostarp saredzu, ka tie ir jau esoši 
pakalpojumi, kuri tiek attīstīti inovatīvā veidā. 

 
- No 2026.gada pašvaldībai būs jānodrošina visi pakalpojumi, 

kas iekļauti obligātajā sociālo pakalpojumu grozā. Šobrīd 
Liepājā vienīgais pakalpojums, kas nav iekļauts saistošajos 
noteikumos, ir atelpas brīža pakalpojums – lai gan realitātē arī 
šis pakalpojums tiek sniegts. Tiks virzīti grozījumi saistošajos 
noteikumos. 

 
- Pēdējā laikā publiskajā telpā izskanējuši vairāki izteikumi, kas 

var sekmēt arī sociālā sloga palielināšanos pašvaldībā un 
dienestā – piemēram, plāns saīsināt vecāka bērna kopšanas 
atvaļinājumu un lēmums no nākamā gada cilvēkiem ar 
maznodrošinātā statusu vairs nepiešķirt pārtikas pakas. Kā jūs 
to saredzat? 

 
- Saīsinot vecāka bērna kopšanas atvaļinājumu, protams, 

jādomā būtu par citiem atbalsta mehānismiem ģimenēm, 
piemēram, mazuļu grupas bērnudārzos jeb “silītes”, bērnu 
pieskatīšanas centri. Tas būtu komplekss un visdrīzāk arī 
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L.ZVAIGZNE: 
 
 
D.ZEĻĢE: 
 
 
 
 
 
 
 
 
S.KRILOVA: 
 
 
 
D.ZEĻĢE: 
 
 
 
U.LIPSKIS: 
 
 
 
D.ZEĻĢE: 
 
 
S.KRILOVA: 
 
 
 
 
 
 
D.ZEĻĢE: 
 
 
S.KRILOVA: 
 
 
 

sarežģīts pasākumu kopums, ko būtu jāīsteno pašvaldībai, 
tostarp finansiāli. Šobrīd pieaug funkciju skaits, ko valsts 
nosaka pašvaldībām īstenošanai, bet finansējums no valsts 
puses netiek nodrošināts, tas ir papildu slogs pašvaldību 
budžetam. 

- Saistībā ar pārtikas paku izsniegšanu personām ar 
maznodrošinātā statusu, situācija nav kritiska. Pirmkārt, 
Liepājā personu ar šādu statusu procentuāli ir ļoti maz, kā arī 
lielākā daļa šo personu ir darbspējīgā vecumā un bieži vien, arī 
saņemot šīs pakas, to saturs netiek izmantots. Personām ar 
trūcīgā statusu, kā arī krīzes situācijās nonākušām personām 
saglabājas pārtikas paku izsniegšana. 

 
- Kāds ir jūsu šā brīža redzējums par krīzes centra izveides 

nepieciešamību Liepājā? 
 

- Joprojām uzskatu, ka šādam centram Liepājā vai 
Dienvidkurzemē ir jābūt, jo ikdienas situācijas parāda, ka 
pieprasījums būtu. Sociālajam dienestam jāveido redzējums 
par centra saturisko ietvaru, bet īstenotājam jābūt 
ārpakalpojumā piesaistītam partnerim, lai nodrošinātu 
konkurētspēju un elastību. Pašvaldība var centru līdzfinansēt 
vai nodrošināt ar telpām. Ar laiku krīzes centra pakalpojumam 
var pievienot arī citus pakalpojumus. 

 
- Lai saņemtu valsts finansējumu krīzes centra darbībai, 

pakalpojuma sniedzējam jābūt vismaz trīs gadu pieredzei 
pakalpojuma nodrošināšanā. Kā lai NVO to nodrošina? 

 
- Šajā gadījumā piekrītu, ka valstij būtu jāskatās elastīgāk, jo 

NVO, kas darbojas sociālo pakalpojumu nodrošināšanā, 
noteikti ir ar atbilstošu pieredzi. 

 
- Krīzes centra izveide Liepājas valstspilsētas un 

Dienvidkurzemes novada attīstības plānā 2022.-2027.gadam 
joprojām minēta kā augsta prioritāte. Vai tā tas tiešām ir? 

 
- Jā, uzskatu to par augstu prioritāti, bet sociālā joma jāskata 

kopumā un prioritāšu tajā ir daudz. 
 

- Vai obligātajā sociālo pakalpojumu grozā, kas pašvaldībām 
jānodrošina no 2026.gada, ir iekļauts arī pakalpojums jauniešu 
ar psihotropo vielu atkarību rehabilitācijai? Šobrīd šādiem 
jauniešiem nevaram nodrošināt nepieciešamo un pietiekamu 
atbalstu. Trūkst arī atsevišķs pakalpojums bērniem, jauniešiem, 
kuri ir varmākas. 

 
- Nē, nav, bet piekrītu, ka šāds pakalpojums būtu nepieciešams. 

ŠĪ būtu dienas aprūpes centra funkcija. 
 

- Pārstāvot nevalstisko sektoru, jāsaka, ka pakalpojumi mums ir 
diezgan labi attīstīti, bet bieži trūkst elastības, nav vienotas 
kārtības un saskaņotas rīcības, kas kavē efektīvu pakalpojuma 
saņemšanu. 
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U.LIPSKIS: 
 
 
 
 
D.ZEĻĢE: 
 
 
Komisija, atklāti 
balsojot ar 6 
balsīm PAR, 
PRET – nav, 
ATTURAS – 
nav,  
Nolemj: 
 
 
 
 
 
Ziņo U.LIPSKIS: 
 
 
 
 
 
Komisija, atklāti 
balsojot ar 6 
balsīm PAR, 
PRET – nav, 
ATTURAS – 
nav,  
Nolemj: 
 
 
 
 
 
Ziņo U.LIPSKIS: 
 
 
 
L.ZVAIGZNE: 
 
Informē 
A.MENIĶE: 
 

 
- Tāpat arī apmācības nevalstiskā sektora pārstāvjiem ir grūti 

īstenojamas, jo trūkst informācija par apmācību iespējām vai ir 
kādi ierobežojoši faktori. 

 
- Jau minējāt, ka lielai daļai funkciju, ko valsts uzdod īstenošanai 

pašvaldībām, neseko līdzi finansējums. Vai interešu 
pārstāvniecībā atbalstu nodrošina Latvijas Lielo pilsētu 
asociācija, Latvijas Pašvaldību savienība? 

 
- Spēcīgs atbalsts dažādu jautājumu pārstāvniecībā un 

risināšanā ir Latvijas Pašvaldību savienība. 
 

 
 

 
 

 
 
1.1. pieņemt zināšanai informāciju. 
 

2.# 
PAR INFORMATĪVO ZIŅOJUMU “PAR DEMOGRĀFISKĀS 

POLITIKAS ATTĪSTĪBU” 
 
- Aicinu šī jautājuma izskatīšanu pārcelt uz 2025. gada janvāra 

komisijas sēdi. 
- Izstrādātā ziņojuma saturs ir labs, tas iekļauj atbalstāmus 

priekšlikumus un risinājumus, tomēr vienlaikus lielākais 
izaicinājums joprojām saglabājas – cilvēka un finanšu resurss. 

 
 
 
 
 
 
 
2.1. pieņemt zināšanai informāciju. 
2.2. Jautājumu izskatīt 2025.gadā. 

 
3.# 

CITI JAUTĀJUMI 
 

- Ir saņemta ziņa no komisijas loceklis Signes Jostmanes ar 
lūgumu pārtraukt darbību komisijā. Iesniegums būs decembrī. 
Komisija var izteikt priekšlikumu par citiem kandidātiem. 

 
- Rosinu šobrīd atstāt komisijas sastāvu nepilnā sastāvā. 
 
- Nākamā komisijas sēde 10.decembrī plkst. 15:30 domes sēžu 

zālē. 
 

-  
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Komisija, atklāti 
balsojot ar 6 
balsīm PAR, 
PRET – nav, 
ATTURAS – 
nav,  
Nolemj: 
 

 
 
 
 

3.1. pieņemt informāciju zināšanai. 
3.2. Komisijas sastāvu atstāt nepilnā sastāvā. 

 

 
KOMISIJAS PRIEKŠSĒDĒTĀJS 
 
KOMISIJAS SEKRETĀRE 

 
Uldis Lipskis 

 
Agija Meniķe 

  

 
            
Meniķe  
agija.menike@liepaja.lv 
 

Sēde slēgta 2024.gada 19.novembra plkst. 17:30. 

 

 


